
 
 

 
                       

        

Zápis z jednání  

Inovační platformy Pardubického kraje (IPPK) 

 

 

Datum setkání: 31. 3. 2025 
Místo konání: P-PINK 
Zapsala: Eliška Bielková (revize Robin Langer, doplnění Ondřej Tušl) 
 

I. Aktuální dění ve vašich organizacích / Plánované akce  

Hosté: 

• Krajíčkovi z Identity – konzultují marketing PARádního kraje 

• Pavel Šenkapoun 

 

Michaela Kovářová – Krajská síť MAS 

Zazněla důležitá informace o balíčcích peněz pro podnikatele – dvě hlavní dotační výzvy: 

• Společná zemědělská politika – dotace nejen pro zemědělce, ale i malé nezemědělské podniky. 
K dispozici je 120 milionů Kč do roku 2027. 

• OP TAK – aktuálně rozděleno 33 milionů korun pro malé a střední podniky, k dispozici je dalších 
25 milionů Kč. 

MAS řeší také energetická školení a podpora obcí, plánuje vznik krajské energetické agentury. Možná 

synergie s PINKaka – nabídka krátkého představení MAS a jejich možností na workshopech pro 

začínající podnikatele. 

 

Michaela Kudynová – Centrum pro regionální rozvoj 



 
 

 
                       

(Centrum hodnotí projekty z IROP a zajišťuje jejich financování.) 

• Plánují dva odborné semináře, které budou brzy zveřejněny na webu. 
• V listopadu chystají velkou konferenci s republikovým přesahem, zaměřenou na budoucnost 

kohezní politiky. 

 

P-PINK – Jiří Janků, Pavel Formánek, Eliška Bielková 

• SHOWFERENCE 2025 proběhne 10. 12. v Litomyšli. 
• PINKaka běží na jaře v pěti městech, letos nově i v Lanškrouně – zatím nejvíce 

rezonuje Hlinsko. 
• PINKblocks: spolupráce s firmami a podnikateli – např. Jana Jáčová, firma Coalsoft, školení na 

AI v městských částech Pardubic. 
• Festival vědy a techniky – poprvé v režii P-PINK, výzva pro příští rok: zaměření nejen na ZŠ a SŠ, 

ale i na oborové linie (chemie, CE, elektro…). 
• Cirkulární hub: chystaná konference 21. 5. 2025. Téma – udržitelnost v malých a středních 

městech. 
• PINKedu – zastřešuje všechny vzdělávací programy: PINKaka, IDZ pro SŠ, workshopy pro ZŠ. 
• Nově vzniklý tým na vyhledávání zahraničních dotací, typu Horizon – Tereza Kolmanová, 

Ticiano Costa Jordao, Zora Střelcová – bude možné využít i jako externí službu pro ostatní 
organizace. 

 

PARádní kraj – Ondřej Tušl, Tereza Marešová, Petra Henychová 

• Týdny inovací a Dny AI – začátek října resp. listopadu 2025, možnost se již přihlašovat. 
• Veletrh podpory podnikání – hledá se forma, jak bude probíhat (možnost stolečků + seminář). 
• Další plánované akce: Den Pardubického kraje, Noc vědců, Vědecko-technický jarmark 
• Nový PR specialista – Tereza Marešová – značka PARádní kraj je třeba označovat a propagovat. 
• HSOÚ – úspěšná konference 
• Ideathon ve spolupráci s P-PINK – úspěšný, někteří studenti získali i práci.  
• Partnerství v rámci cirkulární konference v květnu 
• Příprava marketingové a RIS3 strategie. 

 

Pardubický kraj – regionální rozvoj – Miroslav Smejkal 

• Proběhla Konference HSOÚ 
• Nadační fondy – podpora studentů, kteří studují mimo region, ale zavážou se k návratu (např. 

Svitavy, Králíky). 
• Skončily dotační programy na podporu podnikání a obcí. 15.4. budou v zastupitelstvu 

schváleny dotace obcím 
• Kulturní a kreativní strategie – těsně před dokončením. 



 
 

 
                       

• Bezúročné půjčky do 20 mil. Kč (určeno obcím) – schválení by mělo proběhnout na zasedání 
zastupitelstva v průběhu červnu. 

 

Sféra – Tereza Všetečková a David Koppitz 

• Dva velké tematické víkendy – textil a den vody. 
• Spousta AI akcí od dubna do listopadu. 
• Kyber víkend – konec května. 
• Maker Faire Pardubice – https://makerfaire.cz/pardubice 
• Sféra může sloužit jako propojovací platforma pro školy všech stupňů. 

 

Foxconn (Martin Vencl a Radka Svobodová) 

• Partnerství s univerzitou, podpora vědy a techniky. 
• Foxconn cup pro SŠ, AI Pickup 2025 na Deltě. 
• Multikulturní týden, praxe pro 26+14 studentů. 
• Foxconn Run a VIP zóna na Friendsfestu (slaví 25 let) 

 

CTTZ UPCE – Tomáš Novotný 

• Nový zákon o podpoře VaVaI a TTZ ve 2. čtení – může ovlivnit tvorbu RIS3. 
• Technology Day pro firmy – 8. 4. v AFI. 
• Technology Day pro obce – 22. 4. na UPCE 

 

API – Alena Užachovová 

• Nová výzva Marketing pro startupy – bez dvouletého účetního období, 50% podpora. 
• Podpora technologií pro MAS. 
• Novinka: kontrola statusu podniku se neprovádí, pokud dotace <1,5 mil. Kč. 
• U veřejných zakázek malého rozsahu navýšeny limity: 

o dodávky/služby: 3 mil. Kč 
o stavební práce: 9 mil. Kč 

• Konzultační den online – 20. 5. 
• Proběhl PINKblocks ve spolupráci s P-PINK (dotace pro malé a střední firmy) 

 

Europe Direct - Renata Escobar 

https://makerfaire.cz/pardubice


 
 

 
                       

• 8 seminářů mediální gramotnosti na UPCE. 
• Podpora studentských výjezdů – soutěž o prázdninovou jízdenku Evropou  
• Přednášky s Pamětí národa, aktivity v rámci komunikačních cílů EU. 
• Krajovandry – akce Poznej svůj kraj. 
• Týden pro digitální Česko – druhý týden v září. 

 

CzechInvest – Tomáš Vlasák, Lenka Loučková 

• Veletrh podpory podnikání – většina účastníků by ráda zachovala formát „stolečků“ + seminář. 
• Možnost zapojení akce do jiných, abychom přilákali více lidí – např. Týden inovací, Dny AI nebo 

SHOWFERENCE. 
• Nové programy pro startupy se připravují. 
• Stále je otevřený inkubátor pro start-upy, které mají něco společného s vesmírem 
• Databáze podnikatelských nemovitostí – bude veřejná a napojena na GIS do 14 dní. 
• PARádní sociální nápad – příjem přihlášek do soutěž pokračuje. 
• Spolek Podnikavých žen Pardubického kraje hledá novou předsedkyni 

 

KHK – Eva Malinová 

• Na podzim proběhne znovu módní přehlídka. 
• Začali pravidelné snídaně v Quantu ve Svitavách 
• 13. 5. – konference o energetice 
• Hitparáda škol a zaměstnavatelů na podzim. 

 

II. Diskuze a revize setkávání IPPK 

V druhé části setkání proběhla otevřená diskuze o budoucnosti a směřování inovační platformy. Řada 

účastníků pojmenovala výzvy, ale také příležitosti, které mohou vést ke zvýšení dopadu a relevance 

těchto setkání. 

 

T. Novotný 

Zdůraznil potřebu sdílení kapacit a výstupů navenek – tedy ne pouze mezi účastníky platformy, ale i 

směrem k veřejnosti, podnikatelům či institucím mimo jádro sítě. 

Apeloval na větší strategičnost – méně operativy, více zaměření na klíčová témata, která posunou celý 

ekosystém dopředu. 

Zazněla také výzva ke zjednodušení a sjednocení komunikace, aby byl inovační ekosystém srozumitelný 

i pro nové partnery a veřejnost. 



 
 

 
                       

 

O. Tušl 

Ocenil, že roste počet členů i akcí, ale právě proto se zvyšuje potřeba přehlednosti a koordinace. 

Navrhl, aby se posílila role Krajské rady pro inovace, která by mohla lépe určovat strategické směřování 

a sloužit jako zastřešující orgán pro rozhodování, zatímco IPPK zůstává místem pro sdílení a spolupráci. 

 

T. Vlasák 

Poukázal na to, že IPPK má smysl i v případě menšího počtu akcí – hlavní hodnotou je podle něj možnost 

pravidelně se potkávat, sdílet a hledat cesty k propojení. Důležitější, než kvantita akcí je kvalita 

spolupráce a domluvy mezi jednotlivými aktéry v kraji. 

 

D. Koppitz 

Přinesl velmi konkrétní podnět ke zvýšení transparentnosti v rámci platformy – navrhuje vytvořit 

přehled „kdo kde sedí“, tedy kdo zastupuje, kterou organizaci, jakou má roli a čemu se konkrétně 

věnuje. Díky těmto informacím by bylo možné lépe zacílit spolupráci, navazovat kontakty a zefektivnit 

komunikaci mezi členy. 

Zároveň podtrhl, že bez této platformy bychom často ani nevěděli, co všechno se v kraji děje – a právě 

tato viditelnost a porozumění rolím ostatních má obrovský přínos. 

 

J. Janků 

Vypíchl pozitivní přínos propojení státní/polostátní sféry se soukromým sektorem, ale dodal, že k tomu, 

aby z těchto kontaktů vznikaly reálné spolupráce a synergie, je třeba člověk, který bude propojení 

aktivně rozvíjet. 

Zazněl návrh, aby byl vytvořen jednoduchý vizuální nástroj (např. layout, šablony), který by členům 

platformy umožnil sdílet a podporovat značku PARádní kraj. Tato značka by se měla stát společnou 

„střechou“, kterou aktéři pomáhají spoluvytvářet. 

 

T. Všetečková 

Navrhla změnit formát setkávání – například zavést speed-dating nebo jiný interaktivní prvek, který by 

setkáním dodal novou energii. Vzhledem k tomu, že počet členů IPPK narůstá, nestačí již původní 

formát – je potřeba přizpůsobit strukturu a dynamiku setkání nové realitě. 

 

Další návrhy a shrnutí diskuze 



 
 

 
                       

• Vytvoření částečného úvazku pro koordinaci platformy – někdo, kdo by měl na starost 
aktivní rozvoj, propojování aktérů, shromažďování informací a přípravu setkání. 

• Změna úvodu příštího setkání – místo tradičního kolečka navržen předpřipravený 
přehled organizací, který účastníci obdrží předem. 

• Na začátek setkání zařadit 15minutový blok se shrnutím událostí a aktivit, které 
proběhly napříč krajem (tzv. eventová rekapitulace). Tento úvodní přehled pomůže 
všem zorientovat se v aktuálním dění a navázat efektivnějším sdílením. Tým PARádního 
kraje připraví před setkáním IPPK tento 15minutový blok na základě podkladů, které 
obdrží předem od jednotlivých členů IPPK. 

 

 

 

III. Závěr 

• Úvodní informační přehled za všechny partnery na max 15 minut. Poté následuje kolečko 
představení jednotlivých organizací, ideálně max. 3 minuty na organizaci. 

• Další setkání se opět bude konat v režii P-PINK, poté převezme jiný partner. 
• Doporučení: projít si znovu, co znamenají pojmy „smart“, „inovace“ a „PARádní kraj“ a jak s 

nimi dále pracovat. 

 


